

which deals with the principles relating to the promotion of women's rights in the political, economic, civil, social and educational fields, and to divulge the identity of the authors of such communications, unless they indicate that they wish their names to remain confidential;

“(b) To compile, before each session of the Commission, a confidential list containing a brief indication of the substance of other communications concerning the status of women, however addressed, and to furnish this list to members of the Commission in private meeting without divulging the identity of the authors of communications, except in cases where the authors state that they have already divulged or intend to divulge their names or that they have no objection to their names being divulged;

“(e) In the future, to furnish each Member State concerned with a copy of any communication concerning the status of women which refers explicitly to that State, or to territories under its jurisdiction, without divulging the identity of the author, except as provided for in paragraph (b) above.”

### 305 (XI). Plight of survivors of concentration camps

*Resolution of 14 July 1950*<sup>51</sup>

*The Economic and Social Council,*

Taking note of the report of the fourth session of the Commission on the Status of Women<sup>52</sup> referring to the tragic fate of survivors of concentration camps who, under the Nazi regime, were the victims of so-called scientific experiments,

Requests the Secretary-General to consider as soon as possible, with the competent authorities and institutions, means for alleviating the plight of such victims, both male and female, and to inform the Economic and Social Council of the action taken.

### 306 (XI). Report of the Sub-Commission on Freedom of Information and of the Press (fourth session) to the Economic and Social Council

*Resolutions of 9 August 1950*<sup>53</sup>

A

*The Economic and Social Council*

Takes note of the report of the Sub-Commission on Freedom of Information and of the Press (fourth session) to the Economic and Social Council; and<sup>54</sup>

<sup>51</sup> See 388th meeting of the Council.

<sup>52</sup> See *Official Records of the Economic and Social Council, Fifth Year, Eleventh Session, Supplement No. 6 (E/1712)*.

<sup>53</sup> See 405th meeting of the Council.

<sup>54</sup> See *Official Records of the Economic and Social Council, Fifth Year, Eleventh Session, Supplement No. 5a (E/1672)*.

quelque forme qu'elle ait été adressée, traitant des questions de principe que soulève l'action en faveur des droits de la femme dans les domaines politique, économique, civique, social et éducatif, et de divulguer l'identité des auteurs desdites communications, sauf dans le cas où ces auteurs expriment le désir de conserver l'anonymat;

« b) De dresser, avant chaque session de la Commission, une liste confidentielle contenant un bref aperçu de la teneur des autres communications relatives à la condition de la femme, sous quelque forme qu'elles aient été adressées, et de communiquer cette liste aux membres de la Commission au cours d'une séance privée, sans divulguer l'identité des auteurs des communications, sauf dans les cas où les auteurs déclarent qu'ils ont déjà divulgué ou ont l'intention de divulguer leurs noms ou qu'ils ne s'opposent pas à la divulgation de leurs noms;

« e) A l'avenir, de fournir à chaque Etat Membre intéressé une copie de toute communication relative à la condition de la femme, qui concernera expressément cet Etat ou des territoires placés sous sa juridiction, cela sans divulguer l'identité de son auteur, sous réserve des stipulations de l'alinéa b) ci-dessus. »

### 305 (XI). Situation des survivants des camps de concentration

*Résolution du 14 juillet 1950*<sup>51</sup>

*Le Conseil économique et social,*

Prenant note du rapport de la Commission de la condition de la femme (quatrième session)<sup>52</sup> en ce qui concerne le sort tragique de ceux qui ont survécu aux camps de concentration et qui, sous le régime nazi, ont été victimes d'expériences prétendues scientifiques,

Invite le Secrétaire général à examiner avec les autorités et institutions compétentes les moyens de porter secours, dans les délais les plus brefs, à la situation de telles victimes, de l'un et l'autre sexe, et à informer le Conseil économique et social des mesures prises.

### 306 (XI). Rapport de la Sous-Commission de la liberté de l'information et de la presse (quatrième session) au Conseil économique et social

*Résolutions du 9 août 1950*<sup>53</sup>

A

*Le Conseil économique et social*

Prend acte du rapport de la Sous-Commission de la liberté de l'information et de la presse (quatrième session) au Conseil économique et social<sup>54</sup>; et

<sup>51</sup> Voir la 388<sup>e</sup> séance du Conseil.

<sup>52</sup> Voir *Documents officiels du Conseil économique et social, cinquième année, onzième session, Supplément N° 6 (E/1712)*.

<sup>53</sup> Voir la 405<sup>e</sup> séance du Conseil.

<sup>54</sup> Voir *Documents officiels du Conseil économique et social, cinquième année, onzième session, Supplément N° 5a (E/1672)*.